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Søndre Frihavnsudvalget møde 26. maj 2025 -referat 

Sted: Kontoret Langelinie Allé 9. kl 18.00-19.00 

Dagsordenen    

• Krydstogtskibe. Planen for landstrøm 
• Status på bolværksarbejde og andre store projekter i Frihavnen. 
• Lynetteholm   
• Støj/miljø  

o Nattelivsudvalg, Udeservering, Marinas Lounge  
o Vandflyver.  Status fra udvalgets arbejdsgruppe og Borgermøde i By&Havn 27/3 om 

Havnemiljø med Sikkerhedsfokus i By&Havn,  
• Trafik, Sikkerhed 30 km zone  
• Vision for Langelinie 

o Status Balladen om Promenaden 
o Status på Spidsen af Langelinie 

• Samarbejdet med Østerbro lokaludvalg  
o Bydelsplan. Klimakvarteret får trafikø. Trianglen er i fokus. 
o Cykelbro/færge Toldboden-Refshaleøen,  
o Havnebus,  
o Bylivsgadepuljen og Østerbro Weekend 31/5 - 1/6 kl. 10-14 

• Kulturelle aktiviteter i Sdr. Frihavn  
• Eventuelt, orientering 

Deltagere: Niels Anker Jørgensen, L/F Indiakaj-Midtermolen, Thorleif Blok og Birger Jensen E/F Langelinie 3-
9, Berit Lund Langelinie Allé 25-29, Per Offersen, E/F Indiakaj m.fl.  
 
Afbud: Louise Frevert, E/F Capellakaj og Alexander Meyendorff, E/F Midtermolen 14-18. Henrik Hansen og 
Anne Sophie Wernerfelt,, E/F Gripsholm, Jan Carlsen, Langelinie Allé 25-29,  
 
cc. finn.bjarne.olsen@hotmail.com 

 

Krydstogtskibe og landstrøm 
Landstrømsanlægget indvies næste uge. 12 års pres bærer endelig frugt. Kapacitet til 2 skibe. 
Fra 2028 plads til 5. Vi får ca. 95 besøg ved Langelinie i 2025. 
 

Status på bolværksarbejder og andre store projekter  
• Renovering af Langeliniekajens bolværk startede september 2022 og skal etapevis slutte i 

efteråret 2025. Fase 2 tager sig af sydlige halvdel i 2023/24/25. I perioden 2022-25 (maj) er 
kun plads til et krydstogtskib ad gangen.  

• Det tidligere anker på spidsen af Midtermolen har været fraværende i længere tid. Det 
hænger muligvis sammen med at Alm. Brand er ved at forberede en større renovering af 
pladsen rundt om hovedsædet.  

Lynetteholm 
Kører som planlagt 
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Støj, trafik og Miljø 
Generelt: beboerne opfordres til at klage til støjvagten direkte og omgående. Adressen er som 
følger: https://www.kk.dk/borger/affald-og-miljoe/gener-af-stoej-stoev-og-luft/klag-over-
stoej-stoev-lugt-eller-udeservering 

• Marinas Lounge. ingen problemer med dem i lang tid og den udbrændte for et par uger 
siden. 

• Nattelivsudvalg og Indsatsgruppe Langelinie. Jens og jeg havde et positivt møde med 
afdelingen for støj. De vil gerne fokusere mere på rådgivning. Derfor høringssvar fra 
udvalget til nattelivsindsatsen. Vi genopfriskede reglerne. Bla om målinger der hvor der 
klages fra og ikke på faste målepunkter. Og blev lovet løbende opdatering om 
koncerterne. Birger sender kopi af seneste opslag og holder udvalget opdateret 
fremover. 

• Vandflyvere. Tværgående arbejdsgruppe. By&Havn har ansvar for havnesikkerhed og 
gør rigtig meget. Mener at sikkerheden ved vandflyveren er høj. Borgermøde 27/3 var 
velbesøgt og gav svar på at flyet fortsætter til efter 2026, skal sejle midt i havneløbet, 
rykker bag Trekroner når perimeteren er færdig og først kommer på el efter 2030. Ny i 
arbejdsgruppen er Henriette Leroy. Gruppen foreslår den 3. september kl 18 som næste 
møde i arbejdsgruppen. Birger følger op med Jens og Per med Henriette. 

Hastighedszone på 30 km. i 
• Indført mange steder på Østerbro 

Vision for Langelinie / balladen om Promenaden 

• Lovliggørelse af nuværende installation blev anbefalet af TMF. Vi havde indsendt 49 
høringssvar, heraf kun to positive. Vi havde foretræde sammen med ØLU’s formand. Især 
mod selvtægt/manglende dialog, fremkommelighed og alt for dominerende langbord og 
blomsterkasser med træer. TMU forkastede forslaget enstemmigt og bad om nyt forslag 
efter dialog og med reduceret volumen – halvering. Karberg har fået plantet historien i flere 
aviser. Har travlt med at beskylde beboerne for at være hysteriske og umulige at drive 
forretning med ”dem som naboer”. Modsigende at det er ”en gave til Københavnerne, uden 
bagtanker og uden servering”. Næste møde 11/6. 

• Visionsudvalget har snart 2. møde. 

• Harbour A/S der ejer spidsen af Langelinie og flere bygninger/grunde på Marmormolen er 
ved at lave planer for ny bebyggelse. 

Samarbejdet med Østerbro lokaludvalg 
• Promenaden. Se ovf. 

• Cykel/gangbro over havnen fra Toldboden/Langelinie til Refshaleøen. Forundersøgelse af 
Bro, tunnel eller pendulfærge (udsendt). Politikere er for pendulfærge, men føler broen 
prioriteres i regeringen. En pendulfærge er mere end fleksibel Broløsning som tidligst bliver 
relevant i 2050. 

• Byfornyelsespuljer: Bygningsrenovering, Støj, energieffektivisering, solceller. Derudover 
Bylivsgadepuljen. Ingen fra Sdr Frihavn har søgt. 

• LL25-29 vil søge ca. 300 tkr fra en biodiversitetspulje til at skabe bede med insekthoteller. 
Intet nyt om bevillingen. 

• Østerbro Weekend den 31/5-1/6. 
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Kulturelle aktiviteter i Sdr. Frihavn 
 

• Vi forsøger at dele info om arrangementer blandt udvalget. 
 

Eventuelt 
• Støjproblemerne med partybusserne er taget op både med Støjgruppen i TMF og i ØLU. 

Generer stadig på Indiakaj og Dampfærgevej. Fortsat pres. 

• Kommende mødedatoer i 2025: mandag 25/8, 24/11 kl 18 
 
Mødet slut 19.05 

 

 


